

СОДЕРЖАНИЕ

Том 87, номер 10, 2017

С кафедры президиума РАН

А.В. Смирнов

- Коллективное когнитивное бессознательное и его функции в логике, языке и культуре 867
Возможность и необходимость диалога культур. *Обсуждение научного сообщения* 876

Из рабочей тетради исследователя

В.А. Тишков, В.В. Степанов

- Межэтнические отношения и этнокультурное образование в России 879

Дискуссионная трибуна

А.В. Гринёв

- Октябрь 1917-го: вооружённое восстание масс, большевистский переворот, социалистическая революция или нечто иное? 891

Обозрение

А.Л. Андреев

- В жанре социологического портрета 898

Н.А. Мазов, В.Н. Гуреев

- Библиометрический анализ потока публикаций НГУ во взаимодействии с Сибирским отделением РАН 905

За рубежом

И.П. Цапенко

- Интеркультурная парадигма интеграции мигрантов 915

Этюды об учёных

- Учитель, или Судьба страны в судьбе учёного. *К 100-летию со дня рождения академика Н.Н. Моисеева. Составитель Ф.И. Ерешко* 927

В мире книг

- Рецензируются: А.И. Жамойда, А.С. Алексеев, А.Ю. Розанов, А.А. Суяркова
“Палеонтологическому обществу России 100 лет. Исторический очерк” 940
“Атлас модернизации России и её регионов: социоэкономические и социокультурные тенденции и проблемы” 943

Официальный отдел

- Президиум РАН решил. – Юбилеи. – Награды и премии 948

CONTENTS

Vol. 87, No. 10, 2017

Simultaneous English language translation of the journal is available from Pleiades Publishing, Ltd.
Distributed worldwide by Springer. *Herald of the Russian Academy of Sciences* ISSN 1019-3316

On the Rostrum of the RAS Presidium

A.V. Smirnov

Collective cognitive unconscious and its function in logic, language and culture 867

Possibility and necessity of dialogue between cultures. *Paper discussion* 876

From the Researcher's Notebook

V.A. Tishkov, V.V. Stepanov

Interethnic relations and ethnocultural education in Russia 879

Discussion Forum

A.V. Grinev

October 1917: armed uprising of the masses, the Bolshevik overturn, the socialist revolution or something else? 891

Review

A.L. Andreev

In the genre of sociological portrait 898

N.A. Mazov, V.N. Gureev

Bibliometric analysis of the publications flow of NSU in collaboration with Siberian branch of the RAS 905

Abroad

I.P. Tsapenko

Intercultural paradigm for the integration of migrants 915

Profiles

The teacher, or the destiny of the country in the destiny of the scientist. *To the 100th anniversary of academician N.N. Moiseev. Compiler F.I. Ereshko* 927

In the Book World

Reviewed: A.I. Zhamoida, A.S. Alekseev, A. Yu. Rozanov, A.A. Suyarkova "100 years of the Russian Paleontological society. Historical sketch" 940

"Atlas of modernization of Russia and its regions: socioeconomic and sociocultural trends and challenges" 943

Official Section

Decisions of the RAS Presidium. Anniversaries. Awards and Prizes 948
